
EL DIFTONG I LA DIÈRESI

DIFTONG: dues vocals juntes dins la mateixa síl·laba.
Ex: ai-gua

HIAT: dues vocals juntes dins la paraula, però separades en diferents
síl·labes.

Ex: di-è-re-si

DIFTONGS:

DIFTONGS

Diftong decreixent ai, ei, ii, oi, ui
au, eu, iu, ou, uu

Diftong creixent

gua, güe, güi, guo
qua, qüe, qüi, quo

A principi de paraula:
ia, ie, io, iu
hia, hie, hio

vocal+i+vocal
vocal+u+vocal

Exemples:
Diftong decreixent → mou-re, ou, euro, deu/Déu, diu
Diftong creixent → 1) pin-güí, qua-li-tat, guant

2) io-gurt, ia-ia, io-io, hiat
3) no-ia, mo-uen


